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Obiectul interpelării: Situație Agenția Națională de Cadastru și Publicitate Imobiliară

Stimată doamnă ministru,

Un obiectiv major prevăzut de Legea nr. 133/2012 este realizarea Programului Național de Cadastru și 
Carte Funciară, avand ca scop eliberarea certificatelor pentru înscrierea în cartea funciară a posesorilor ca 
proprietari și, după caz, a dezbaterilor succesorale, a întocmirii documentațiilor cadastrale și a înregistrării 
gratuite a imobilelor în sistemul integrat de cadastru și carte funciară.
In Strategia celor de la ANCPI obiectivul nr. 1 al anului 2017 este cresterea gradului de absorbtie a 
fondurilor europene, (in proportie de 80%) si finantarea a 20 de proiecte, urmat de un altul, referitor la 
crearea si dezvoltarea sistemului electronic de gestionare a unei baze de date electronice, prin conversia 
documentelor precum si crearea arhivei digitale, prin conversia în format digital a tuturor harților funciare 
de hartie. De asemenea, se intentioneaza integrarea sistemelor informationale ale ANCPI cu sistemele 
informatice ale administratiei publice centrale si locale prin interconectarea sistemului informatic al 
ANCPI cu cel al altor înstitutii publice si, nu in ultimul rand, realizarea infrastructurii necesare pentru 
înregistrarea proprietatii, prin realizarea planurilor parcelare la nivel national, prin atribuirea de numere 
cadastrale imobilelor din planurile parcelare receptionate si prin inscrierea din oficiu a titlurilor de 
proprietate in baza planului parcelar digital.
“Programul național de cadastru și carte funciară trebuie să fie implementat în perioada 2015

2023, iar România va beneficia în perioada 2015-2020 de importante alocări financiare de la 
Uniunea Europeană, fapt ce impune luarea tuturor măsurilor necesare pentru derularea fondurilor 
destinate finanțării politicii agricole comune și pentru a asigura o capacitate ridicată de 
absorbție a acestor fonduri”, se arata intr-un ordin al presedintelui ANCPI, Codrut Stefanescu. Nu se 
precizeaza care sunt masurile, iar in ceea ce priveste absorbtia fondurilor structurale, realitatea din teren 
nu e deloc incurajatoare.
Printre neajunsurile funcționarii acestei înstitutii, o analiza SWOT, a scos in evidenta o serie de puncte 
slabe care fac ca performantele sa fie, cel putin pana Ia aceasta data, mediocre. lata cateva dintre ele:

- Lipsa standardelor tehnice;
- atragerea insuficientă a finanțărilor interne și externe pentru realizarea cadastrului sistematic;
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- absența unui program național de informare publică cu privire la necesitatea și importanța 
înregistrării proprietăților imobiliare în sistemul de cadastru și carte funciară.

- Legea cadastrului și a publicității imobiliare nr. 7/1996 are o structură ineficientă, este greoaie;
- insuficienta dezvoltare a capacității de management prin proiecte care să permită o mai bună 

valorificare a oportunităților de atragere de fonduri de finanțare disponibile;
- nu s-a realizat sistemul standardelor ocupaționale;
- formarea profesională continuă nu răspunde, cerintelor;
- spații insuficiente pentru desfășurarea activității și pentru organizarea arhivelor.

Avand in vedere cele de mai sus va adresez urmatoarele intrebari:
1. Care este planul anual de actiuni al ANCPI pentru anul in curs, in conditiile in care, la 15 martie 
2017, din totalul de 3.181 de UAT-uri din Romania, au fost finalizate lucrarile de inregistrare sistematica 
in doar 261 (1 UAT prin Proiectul Pilot Ștefan Voda, 24 UAT-uriprin Proiectul CESAR si 370 sectoare 
cadastrale din 236 UAT-uri  finalizate prin OUG 35/2016?
2. Care sunt termenele de executie pentru fiecare activitate prevazuta in Programul de cadastru si carte 
funciara 2015-2023?
3. Care este stadiul implementării priorităților pe termen mediu fi lung ale Agenției Naționale de 
Cadastru și Publicitate Imobiliară listate pe site-ul Agenției?
4. De ce la nivelul, judetelor Tulcea, Ialomița, Regiunii Bucuresti-Ilfov, Dambovita, Giurgiu si Dolj 
programul E-Terra nu a fost implementat? Si cand preconizati ca acest sistem sa fie inceput si finalizat si 
in aceste judete?
5. Ati efectuat un audit al institutiei? Daca da, care sunt rezultatele? Si ce masuri ati luat/veti lua ca 
urmare a neindeplinirii obiectivelor de mai sus, precum si cel legat de esecul implementării E-Terra si de 
neincepere a unei campanii de informare a populatiei despre necesitatea si obligativitatea inscrierii 
proprietatilor in sistemul cadastral?

Solicit răspuns scris.

Data Dinică Silvia


